

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
The Introduction of World Civilization 世界文明通論

當期課號	0080	Course Number	0080
授課教師	廖啓照	Instructor	,
中文課名	世界文明通論	Course Name	The Introduction of World Civilization
開課單位	歷史與文明課群(日)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in History and Civilization
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程以世界文明發展為主軸，對具代表性的史事作清楚簡要之陳述。內容以兩河流域文明、埃及文明、中國文明、印度文明、希臘文明、羅馬帝國、文藝復興、宗教改革、地理大發現、工業革命、及戰後國際關係發展為主。希望藉此使學生對西方文明發展歷程有概括性的了解。	Objectives	The course develops into main shaft with civilization history of the world , to comparatively important and representative historical events make brief statement the believable historical stories, including : West Asia civilization Egypt civilization 、 Chinese civilization 、 India civilization 、 Greece civilization 、 Rome empire 、 Renaissance 、 Religious revolution 、 Geographical discovery 、 Modern Europe to enlarge 、 Industrial Revolution 、 World war I & II. Hope to inspire student interest in history and promote their Human training.
教材	一、教材：講義 二、參考書： 1.吳圳義，《西洋上古史》，臺北：三民，1999三版。	Teaching Materials	a handout issued to students
成績評量方式	1.出席與作業 2.期中考 3.期末考	Grading	1.attendance and homework 2.middle exam. 3.final exam.
教師網頁	-		
教學內容	課程內容： 1.透過對政治社會與環境的掌握，講述埃及、兩河流域、希臘、羅馬、印度等古代文明的內涵與特色。 2.文明的興起與發展都是人群生活的遺留，試圖藉此分析世界歷史發展的軌跡。 課程進度： 1.導論：歷史與文明 2.古埃及的宗教與政治 3.古埃及文明 4.兩河流域的人群與盛衰 5.美索不達米亞 6.愛琴海與古希臘 7.城邦時代與古希臘文明 8.希臘化世界 9.期中考 10.羅馬的興起 11.羅馬共和的政治和社會 12.羅馬帝國 13.羅馬文明 14.羅馬的衰亡 15.基督教時代 16.古印度文明 17.中南美洲文明 18.期末考	Syllabus	Course Content: 1.to discuss about the cononation and character of ancient ccivilization in Egypt, Mesopotamia, Greece, Rome, India. 2.to take an analysis about the development of global histoy Course Schedule 1.Introduction: History and Civilization 2.the Relegion and Politic in Ancient Egypt 3.the Civilization of Ancient Egypt 4.the History of Mesopotamia 5.the Civiliation Mesopotamia 6.Aegean Sea and Ancient Greece 7.the Polis Era and the Civilization of Gold Greece 8.Hellenistic Civilization 9.Middle Exam. 10.the Rise of Rome 11.the Era of Rome Republic 12.the Empire of Rome 13.the Civiliation of Rome 14.the Collapse of Rome Empire 15.the Christian Era in Europe 16.the Civilization of Ancient India 17.the Civiliation of Acient Latium America 18.Final Exam.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。